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Protokół Nr XLIII/2022 

z przebiegu obrad XLIII sesji Rady Gminy Lubiszyn 

odbytej w dniu 20 grudnia 2022 roku 

 

Sesja rozpoczęła się o godz.1400 i zakończyła się o godz.1455 

 

Na sesji obecnych było 15 radnych według załączonej listy obecności. 

W sesji uczestniczyli: 

1) Artur Terlecki – Wójt Gminy, 

2) Urszula Stolarska – Z-ca Wójta, 

3) Beata Pampuchowicz – Skarbnik Gminy. 

 

Do punktu 1 porządku obrad: 

W.Zwieruho – Przewodniczący Rady Gminy – dokonał otwarcia XLIII sesji Rady Gminy 

Lubiszyn, witając radnych i przybyłych gości. 

Stwierdził, iż na stan 15 radnych na sesji obecnych jest 15 radnych, wobec czego rada może 

obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

 

Do punktu 2 porządku obrad: 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła porządek obrad w niżej podanym brzmieniu (Wynik 

głosowania imiennego stanowi załącznik): 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Uchwała w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

Gminy Lubiszyn na lata 2022 – 2027. 

4. Uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej FB-1. 

5. Uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubiszyn na lata 2023-2037. 

6. Uchwała budżetowa Gminy Lubiszyn na 2023 rok: 

a) projekt uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem, 

b) opinia Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych, 

c) opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

d) dyskusja, 

e) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

7.  Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi. 

8.  Uchwała w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 

ratowników OSP uczestniczących w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu 

lub ćwiczeniu. 

9.  Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami. 

10. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z pracy między sesjami. 

11. Interpelacje i wnioski radnych. 

12. Wolne wnioski i informacje. 

13. Zamknięcie obrad sesji. 
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Do punktu 3 porządku obrad: 

W.Zwieruho – przedstawił projekt uchwały w sprawie wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Lubiszyn na lata 2022 – 2027. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy większością głosów podjęła w/w uchwałę Nr XLI/345/2022. 

(14 za, 1 wstrzymujący się) 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 4 porządku obrad: 

W.Zwieruho – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej FB-1. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy większością głosów podjęła w/w uchwałę Nr XLI/346/2022. 

(14 za, 1 wstrzymujący się) 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 5 porządku obrad: 

W.Zwieruho – przedstawił projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Lubiszyn na lata 2023-2037. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy większością głosów podjęła w/w uchwałę Nr XLI/347/2022. 

(13 za, 2 wstrzymujące się) 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

K.Stefanek – Chciałbym jeszcze raz wnieść pod dyskusję wnioski W.Prętkiego, ponieważ na 

komisji nie było wszystkich radnych i nie wszyscy mogli się do nich odnieść. 

W.Zwieruho – Panie Radny, ogłoszę dyskusję nad projektem budżetu i wtedy zabierze Pan 

głos. 

Do punktu 6 porządku obrad: 

W.Zwieruho – Muszę Państwa poinformował, że na Komisji Budżetu projekt nie uzyskał 

akceptacji. Jedna osoba była za, 2 przeciwne i 1 się wstrzymała. Natomiast na wspólnym 

posiedzeniu Komisji Rady Gminy projekt budżetu zyskał akceptację 7 głosami za i 6 głosami 

przeciwnymi. 

Projekt uchwały budżetowej macie Państwo przed sobą. 

Regionalna Izba Obrachunkowa wydała pozytywną opinię o przedłożonym przez Wójta Gminy 

Lubiszyn projekcie uchwały budżetowej na 2023r. oraz pozytywną opinię dotyczącą 

możliwości sfinansowania deficytu ustalonego w projekcie uchwały budżetowej Gminy 

Lubiszyn na 2023r. 
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Otwieram dyskusję nad projektem uchwały budżetowej na 2023r. 

K.Stefanek – Pozwolę sobie jeszcze raz odczytać 2 wnioski: 
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Chciałbym dodać, że na komisji, która się odbyła jakiś czas temu nie byliśmy w komplecie, nie 

było radnego. Dzisiaj spotkaliśmy się tutaj o godz. 13.00 na posiedzeniu Komisji Rolnictwa. 

Rozmawialiśmy na jej koniec jak naszym zdaniem powinna wyglądać praca rady i w jaki 

sposób Pan Wójt powinien też rozmawiać z nami, co do kształtowania budżetu i pracy nad nim. 

W naszej opinii, tutaj trochę zabrakło ze strony Pana Wójta. Dlatego proponujemy żeby to 

jeszcze raz przedyskutować. Dodatkowo chcemy stwierdzić, że Wójt nie co wprowadził w błąd 

radnych na poprzedniej wspólnej komisji twierdząc, że istnieje wielkie ryzyko, że środki które 

są już przyznane na inwestycje w postaci budowy sali w Baczynie przepadną jeżeli inna 

inwestycja, o której tu wspomnieliśmy nie dostanie akceptacji. Z informacji, z których udało 

nam się ustalić, takiego ryzyka nie ma. Dlatego chciałbym żebyśmy jeszcze przedyskutowali 

na ten temat. 

A.Terlecki – Odniosę się do tego, co powiedział p radny. Powiedziałem, że te środki są 

przeznaczone na określone zadania. Teraz owszem w ostatnim czasie ustawodawca umożliwił 

wnioskowanie o zamianę zadań, natomiast wymaga to zgody komisji oceniającej. Nadal 

podtrzymuję swoje słowa. Uważam, że ten wniosek niesie pewne ryzyko. 

W.Prętki – Pytanie techniczne. Panie Wójcie, czy do tej samej puli były składane wnioski na 

budowę sali wiejskiej w Baczynie i rozbudowę przedszkola wraz z modernizacja remizy  

w Lubiszynie? Z tej samej transzy, czy w różnych transzach? 

A.Terlecki – Gmina mogła złożyć 5 wniosków. Otrzymaliśmy możliwość realizacji trzech  

z nich. Nie pamiętam, w której transzy były składane. Natomiast to, co dostaliśmy to i tak 

ogromny sukces, bo na 5 złożonych wniosków dostaliśmy dofinansowanie na 3 zadania. 

Przypomnę, to jest: budowa Sali wiejskiej w Baczynie, budowa drogi przez Lubno  

i termomodernizacja obiektów gminnych, tj. sala wiejska w Ściechowie, sala wiejska w Lubnie 

i szkoła podstawowa w Stawie. Na te trzy zadania Gmina dostała 13 mln. i jeszcze raz 

podkreślam to jest nasz ogromny sukces. Takich środków zewnętrznych dla Gminy Lubiszyn 

w poprzednich latach nie było. I też inne gminy tak dobrego wyniku dofinansowania nie 

osiągnęły. 

K.Stefanek – Pani Skarbnik, po ewentualnej akceptacji budżetu na przyszły rok, w kolejnym 

roku, jakiej kwoty zabraknie do utrzymania spraw bieżących? 

B.Pampuchowicz – Trudno powiedzieć w tej chwili, jak będą się kształtowały dochody  

i wydatki. Mamy przed sobą tak naprawdę plan, szacunki i prognozy. Jeżeli one będą 

realizowane na tym poziomie, jaki założyliśmy, nie powinno to skutkować brakiem płynności 

finansowej gminy przy posiłkowaniu się oczywiście środkami zewnętrznymi, tak jak mamy to 

zaplanowane, bo źródłem finansowania zaplanowanego deficytu jest również kredyt. A Pan 

Radny pewnie chciał zapytać o nierównowagę bieżącą między wydatkami bieżącymi  

a dochodami bieżącymi. Tak, jest tutaj takie zagrożenie. Zresztą bardzo mocno państwu to 

przedstawialiśmy na wszystkich dotychczasowych komisjach, w zasadzie chyba problem 

ogólnopolski, gdzie samorządy borykają się z brakiem odpowiedniego poziomu dochodów do 

poziomu wydatków bieżących, czyli tych wydatków niezbędnych do zapewnienia 

prawidłowego funkcjonowania jednostek, czy to oświatowych, czy samego funkcjonowania 

bieżącego Gminy. Tutaj mamy deficyt bieżący zaprojektowany w tegorocznym budżecie na 

rok 2023 o ile dobrze pamiętam blisko 4,5 mln. zł. 
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K.Stefanek – Tak, dokładnie o taką kwotę mi chodziło. I jeszcze proszę Panią o zapewnienie 

też i pomoc w zrozumieniu tego drugiego wniosku, jakim jest zwrócenie się do Zarządu 

Powiatu o wyszczególnienie, czy wprowadzenie tych prac na terenie Baczyny, czy to wpłynie 

na to, że wymiar podatkowy zmieni się, a co za tym idzie, czy do budżetu trafi więcej środków? 

B.Pampuchowicz – No tak. Należy sądzić, tak jak rozmawialiśmy na wcześniejszych 

komisjach, jeżeli pojawią się zmiany klasyfikacyjne zmieniające dotychczasową klasyfikację  

z V, czy VI na klasyfikację z oznaczeniem B lub BR to wówczas mamy wyższe opodatkowanie. 

To się wiąże z wyższymi wpływami i większymi dochodami ze strony podatków. Są to nasze 

dochody własne. Tutaj też pokazuje sytuacje, że dotychczasowa modernizacja prowadzona na 

obszarze niemal całej gminy przyniosła wiele zmian, zarówno ze strony modernizacji granic, 

porządkowania wielu wieloletnich sytuacji w granicach, jak również ze zmianami 

klasyfikacyjnymi też mieliśmy miejsce. 

K.Stefanek – Zwrócę się jeszcze do radnych. Na wcześniejszych komisjach wiele mówiliśmy 

o takim równomiernym i jednakowym traktowaniu. Tak że jeszcze raz zaapeluję do was o to 

żeby się przychylić do tego wniosku, do obu wniosków oczywiście, ale jeżeli mamy wymiarem 

podatkowym traktować wszystkich jednakowo to należałoby naszym zdaniem zrobić porządek 

z granicami geodezyjnymi na terenie całej gminy a nie z wykluczeniem jednej miejscowości. 

W.Prętki – Nie będę ukrywał, że ten wniosek jest mojego autorstwa. Po dokładnym 

przestudiowaniu założeń budżetu gminy i przyjrzeniu się Wieloletniej Prognozie Finansowej, 

no i rzeczywisty powód nie da się ukryć, że chodzi o zwiększenie potencjału dochodowego tej 

gminy, bo taka pobieżna nawet analiza zapisów dostępnych w Geoportalu wykazuje, że może 

tam być wiele nieścisłości, bo kiedyś bywało różnie z klasyfikacją tych gruntów, albo ktoś nie 

do końca dopełnił formalności, więc trzeba by było pomóc i uważam, że mimo wszystko warto 

by było zapisać to w budżecie, mimo że wcześniej była dyskusja, że może później w trakcie 

roku, ale ja uważam, że jeżeli to będzie wpisane do budżetu to nam już po prostu nie umknie. 

W.Zwieruho – informuję, że będziemy głosować dwa wnioski: 

1) Kto jest za wnioskiem w sprawie zmiany zadania w budżecie na 2023r? 

W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek nie uzyskał akceptacji. 

- 6 za (W.Prętki, S.Andrzejewski, K.Stefanek, P.Wawrzaszek, M.Kwiatkowski, 

W.Łebek) 

- 8 przeciw (R.Ziętek, G.Skorupska, R.Herian, W.Zwieruho, A.Kolasiński, J.Witkowski, 

N.Górska, M.Miszkiewicz). 

2) Kto jest za wnioskiem dot. zabezpieczenia w budżecie na 2023r. 100 000zl. na 

modernizacje granic geodezyjnych w Baczynie?  

W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek nie uzyskał akceptacji. 

- 6 za (W.Prętki, S.Andrzejewski, K.Stefanek, P.Wawrzaszek, M.Kwiatkowski, 

W.Łebek) 

- 8 przeciw (R.Ziętek, G.Skorupska, R.Herian, W.Zwieruho, A.Kolasiński, J.Witkowski, 

N.Górska, M.Miszkiewicz). 
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W.Zwieruho – przedstawił projekt uchwały budżetowej Gminy Lubiszyn na 2023 rok. 

Rada Gminy większością głosów podjęła w/w uchwałę Nr XLIII/348/2022. 

(8 za, 7 przeciw) 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 7 porządku obrad: 

W.Zwieruho – przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy większością głosów podjęła w/w uchwałę Nr XLI/349/2022. 

(14 za, 1 wstrzymujący się) 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 8 porządku obrad: 

W.Zwieruho – przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla strażaków ratowników OSP uczestniczących w działaniu ratowniczym, akcji 

ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu. 

W/w projekt uzyskał akceptację Komisji Rady Gminy. 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr XLI/350/2022. 

Wynik głosowania imiennego stanowi załącznik. 

Do punktu 9 porządku obrad: 

Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami za okres 30.11.2022r. (sesja XLII) – 

20.12.2022r. (sesja XLIII) 

02.12.2022r. - Udział w Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych Rady Gminy. 

03.12.2022r.- Udział w uroczystym spotkaniu opłatkowym osób niepełnosprawnych  

w Ściechowie. Organizatorem spotkanie byli Stowarzyszenie Pomocy Osobom 

Niepełnosprawnym „Szansa” oraz Gmina Lubiszyn poprzez Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej w Lubiszynie.   

06.12.2022r. - Wideokonferencja z Wojewodą Lubuskim, omówiono kwestie związane  

z dystrybucją węgla dla mieszkańców oraz pomocą na rzecz uchodźców z Ukrainy. 

07.12.2022r. - Udział w konferencji zorganizowanej przez Wojewodę Lubuskiego poświęconej 

„Dostępności w administracji publicznej”. 

08.12.2022r. - Udział w konferencji zorganizowanej przez Wojewodę Lubuskiego poświęconej 

problemom demograficznym woj. Lubuskiego. 

12.12.2022r. - Udział w zgromadzeniu wspólników Związku Celowego Gmin MG 6. 

14.12.2022r. - Konwent Prezydentów, Burmistrzów i Wójtów woj. Lubuskiego w Słońsku. 

15.12.2022r. - Udział w Komisji wspólnej Rady Gminy. 
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18.12.2022r. - Udział w spotkaniu opłatkowym dla mieszkańców zorganizowanym przez 

sołectwo Lubiszyn. 

19.12.2022r. – Spotkanie z płetwonurkami biorącymi udział w akcji oczyszczania dna Jeziora 

Marwicko. 

Do punktu 10 porządku obrad: 

Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z pracy między sesjami: 

02.12.2022r. - Udział w Komisji Budżetu i Spraw Gospodarczych Rady Gminy. 

03.12.2022r. – Udział w Wigilii dla osób niepełnosprawnych w Ściechowie. 

12.12.2022r. – Zgromadzenie ZCG MG-6. 

15.12.2022r. – Wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy. 

W między czasie sprawy organizacyjne i administracyjne dotyczące Rady Gminy. 

Do punktu 11 porządku obrad: 

Radni nie zgłosili interpelacji i wniosków. 

Do punktu 12 porządku obrad: 

A.Terlecki – Chciałbym Państwu przekazać dobrą informacje dla Gminy Lubiszyn. Odbył się 

Konwent Wójtów, Burmistrzów i Prezydentów Województwa Lubuskiego w Słońsku. Podczas 

tego konwentu był omawiany ranking gmin województwa lubuskiego wykonany przez Główny 

Urząd Statystyczny. Na podstawie tych danych Gmina Lubiszyn zajęła wysoką lokatę, bo na 

39 gmin wiejskich w województwie lubuskim jesteśmy na 10 miejscu, więc jest to bardzo dobre 

miejsce. Cieszę się z tego niezmiernie. Druga bardzo dobra informacja. Ranking 

przeprowadzony przez Urząd Komunikacji Elektronicznej. W zakresie wspierania przez gminę 

działań dotyczących zwiększenia łącz internetowych i sieci światłowodowej to chyba po raz 

pierwszy w historii naszej gminy zajęliśmy pierwsze miejsce w kraju. To jest duży sukces, bo 

Gmina Lubiszyn wyprzedziła duże miasta. 

W.Zwieruho – Gratuluję Panie Wójcie wspaniałego sukcesu. 

S.Andrzejewski – Panie Wójcie, mam pytanie odnośnie informacji, bo są prowadzone prace  

w jednostkach samorządowych nad budżetami. Czy Powiat planuje jakieś inwestycje drogowe 

na terenie naszej gminy? 

A.Terlecki – To pytanie należy skierować do Ray Powiatu. Nie uczestniczę w pracach nad 

budżetem Powiatu. Jeśli chodzi o dalsze działania, to tak jak zwykle, wielokrotnie to Państwu 

powtarzałem, jeżeli jakieś zadanie w Powiecie zostanie zaplanowane i będzie do nas wniosek 

o wsparcie to zawsze jest moja przychylność w tych sprawach. Natomiast na temat budżetu 

trzeba rozmawiać z Powiatem. 

K.Stefanek – Panie Wójcie, mam jeszcze pytanie odnośnie transportu. Wiemy wszyscy 

doskonale, że firma zewnętrzna prowadziła szacunki odnośnie natężenia i korzystania przez 
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mieszkańców z tego transportu. I też rozmawialiśmy wcześniej odnośnie zmian, jakie miałyby 

być wprowadzone na tych mniej rentownych trasach. Czy są jakieś tego efekty? 

A.Terlecki – Te prace są już na ukończeniu. Mamy przygotowana dokumentację do ogłoszenia 

postępowania w tej sprawie, które doprowadzi do wyłonienia wykonawcy. Badanie 

potwierdziło, że część kursów nie jest wykorzystywana. Zaproponowano nam redukcję kursów, 

o 20%, czyli z ok. 300 000 km, które wykonuje przewoźnik na terenie naszej gminy rocznie do 

ok. 240 000 km. 

K.Stefanek – Pozwolę sobie uzupełnić pytanie. Czy możemy, jako radni reprezentujący swoich 

mieszkańców, też jakby w ich imieniu zobaczyć teraz, na tym etapie, które to linie zostały 

usunięte? 

A.Terlecki – dokonano zmian w tych kursach. Oczywiście zostaniecie Państwo poinformowani 

i pokażemy te plany. 

S.Andrzejewski – Czy nie powinniśmy mieć wcześniej takiej informacji, jako radni, czy 

sołtysi, bo ludzie są na przykład niezadowoleni z tych dojazdów do szkoły do Gorzowa, czy do 

Myśliborza. Może jakaś wcześniejsza informacja by nam się należała. 

A.Terlecki – Obecny Plan Transportowy funkcjonuje do końca stycznia. Jeżeli te prace zostaną 

zakończone to Państwa poinformujemy. 

S.Andrzejewski – Jako radni będziemy mieli wpływ na to żeby się z tym zapoznać i w razie 

czego zmienić, czy nie? 

A.Terlecki – Jeżeli chodzi o zmianę ewentualnych godzin to nie wykluczam pewnych 

modyfikacji, ale musimy pamiętać o pewnych założeniach. Ten plan został przygotowany na 

podstawie 8 miesięcznej obserwacji funkcjonowania transportu. Ten czas był po to żeby 

zobaczyć, które kursy są wykorzystywane i żeby dokonać ewentualnych zmian. 

G.Skorupska – W mojej miejscowości ludzie są zadowoleni z przewoźnika. Chyba nie będzie 

takich zmian, że ludzie nie dojadą do pracy? 

A.Terlecki – Chcemy ten transport polepszać a nie pogarszać. Cieszę się, że nam się udało ten 

transport uruchomić i skomunikować szczególnie miejscowości położone dalej od miasta. 

S.Andrzejewski – Może Pan Wójt mnie poprawi, bo mówi Pan o obserwacjach 8 

miesięcznych? 

A.Terlecki – Transport funkcjonuje 8 miesięcy, natomiast badanie trwało kilka dni  

i potwierdziło nasze obserwacje i to, co podnosiliście wielokrotnie, że jeżdżą autobusy, które 

nie są wykorzystywane. 

R.Herian – Panie Wójcie, według mojej opinii widzę dwa mankamenty: 

1) to ruch ciągły, który im ciągle przeszkadza w ustalaniu godzin odjazdu, 

2) brak zrozumienia w stosunku do emerytów, że nie mają jednak tych swoich ulg. 
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A.Terlecki – Te sieci proponowanych połączeń z Państwem omówimy. Dzisiaj rozmawiamy 

o czymś, czego do końca nie jesteśmy w stanie stwierdzić. Zmiany dokonywane są na wnioski 

zgłaszane przez mieszkańców. Zakładam, że znajdziemy dobre rozwiązanie dla mieszkańców. 

Jeśli chodzi o ulgi to stosujemy wszystkie ulgi ustawowe. MZK stosuje ulgi wprowadzone 

przepisami wewnętrznymi miasta. Każda ulga musi być pokryta z budżetu, nic nie jest za 

darmo. Więc jeżeli sytuacja materialna na to pozwoli żebyśmy mogli wprowadzić dodatkowe 

ulgi to będziemy to rozważali. Koszty transportu wzrosły, cena paliwa utrzymuje się na 

wysokim poziomie, więc prawdopodobnie koszty transportu w przyszłym roku będą wyższe 

niż w tym. 

R.Herian – Myślę, że ilość emerytów korzystających z transportu publicznego nie zrujnuje 

budżetu gminy. 

A.Terlecki – Na pewno będziemy się starali tak to realizować żeby mieszkańcy byli z tego 

zadowoleni. 

Do punktu 13 porządku obrad: 

W. Zwieruho dokonał zamknięcia obrad XLIII sesji Rady Gminy Lubiszyn. 

 

Protokołowała: 

K. Wiśniewska 

 

X
Wojciech Krzysztof Zwieruho

Przewodniczący Rady Gminy

 

 


